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Onderwerp: Toekomst Maatschappelijke opvang – proces en tijdspad 

 
 
Geachte leden van de raad, 
 

 

In mei hebben wij u geïnformeerd over nieuw op te stellen beleid voor de opvang en zorg voor mensen 
die dakloos zijn in onze regio. Het is nodig onze werkwijze te herzien omdat de dakloosheid in Nederland 
niet afneemt. We schreven in de brief van 22 mei 2024 (kenmerk 40220-2024) over de verschillende 
oorzaken. Mensen met psychische, mentale of sociale problemen kunnen in ons zorgsysteem steeds 
vaker niet voldoende geholpen worden en belanden daardoor steeds verder in de knel en belanden op 
straat. Daarnaast bestaat een groot woningtekort. Mensen die dakloos zijn geworden en een nieuw huis 
zoeken zijn vaak aangewezen op sociale huur, maar de woningcorporaties hebben onvoldoende 
woningen beschikbaar. Gemeenten bundelen in de aanpak de krachten met het ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, door te werken met het Nationaal Actieplan Dakloosheid. 
 
Het college heeft dit voorjaar het werk van het Leger des Heils versterkt met extra subsidie. Hiermee kan 
het Leger des Heils onder andere dakloze jongeren opvangen, een slaapplaats geven en hen begeleiden.  
 
Regionaal Actieplan en Assense aanpak 
Het opstellen van een regionaal actieplan voor maatschappelijke opvang vereist coördinatie en 
samenwerking met onze regiogemeenten. Assen is immers centrumgemeente in een brede Drentse 
regio, gevormd met acht andere gemeenten. Dit betekent dat we een voortrekkersrol hebben, maar het 
beleid van andere gemeenten niet kunnen bepalen. Als regiogemeenten geen acties ondernemen op het 
gebied van preventie zal vanuit de regio de toestroom naar de daklozenopvang in Assen blijven bestaan. 
Een passende aanpak en een gezamenlijke gedragen koers is noodzakelijk voor succes. Tegelijk mag een 
gemeentelijke samenwerking niet leiden tot een ingekaderde visie zonder bewegingsruimte en 
keuzevrijheid voor de gemeenteraad. Om een start te maken richting het regionale actieplan hebben de 
colleges verkennende stappen gezet. Dit heeft geleid tot het startdocument Maatschappelijke Opvang. 
Het startdocument bevat globale uitgangspunten voor samenwerking en biedt ruimte voor een eigen 
inkleuring door de gemeenten. Op 2 september 2024 heeft het college van Assen het startdocument 
(bijlage) vastgesteld en het document wordt op korte termijn door de andere colleges van B&W 
vastgesteld. Begin oktober start het project om het preventiebeleid te inventariseren dat de 
verschillende gemeenten al voeren om dakloosheid te voorkomen. We verwachten dit tegen het einde 
van 2024 te kunnen afronden en vervolgens in het eerste kwartaal van 2025 een voorstel te doen voor 
een Assense aanpak. Het overleg met 9 verschillende gemeenten zal tijd kosten, daar waar we kunnen 
proberen we verschillende processen parallel te plannen om de doorloopsnelheid te bevorderen.  
 
We stellen de volgende planning voor: 
 
Datum   Activiteit    Door wie? 
Sept 2024  Vaststelling startdocument   Colleges van B&W 
Okt - Dec 2024  Inventarisatie preventie   Ambtelijk 
Q1 2025  Ontwikkelen kaders Assense Aanpak College van B&W Assen 
Q2 2025  Bespreking kaders Assense Aanpak Gemeenteraad 
 

https://assen.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/42fc8e81-e0c8-45d0-bf87-50e66b61eb95


  
  

Voorbereiding nieuwe Maatschappelijke Opvang gestart 
Inmiddels zijn ook de eerste voorbereidingen gestart die gaan leiden tot de nieuwe huisvesting van de 
Maatschappelijke Opvang Assen. De opvang vindt nu plaats in verouderd bestaand vastgoed. Zowel het 
Havenkwartier als de Maria in Campislaan hebben een Maatschappelijke Opvang (MO) van het Leger des 
Heils waarvan de huidige gebouwen niet meer voldoen. Voor het Havenkwartier geldt dat de 
huurperiode in principe eindigt in 2026.  Reden om op zoek te gaan naar een toekomstbestendige 
oplossing. We hebben toegezegd u te informeren over het proces dat we met het Leger des Heils zijn 
gestart.  
 
Voor het zomerreces is bestuurlijk overleg geweest tussen de gemeente en het Leger des Heils. Het 
Leger des Heils werkt op dit moment aan een behoefteanalyse. Dit zal leiden tot een Programma van 
Eisen. We hadden verwacht het Programma van Eisen rond de zomer binnen te hebben, maar het duurt 
langer dan verwacht. We hebben een projectleider aangesteld, die de contacten met het Leger des Heils 
begeleidt en de planvorming aanjaagt. Daarnaast stellen we een kostenraming op en onderzoeken we 
financieringsmogelijkheden. We verwachten dit samen met het Leger des Heils rond februari 2025 af te 
ronden en voor te leggen aan de gemeenteraad.  
 
In dit stadium zullen keuzes gemaakt moeten worden over de omvang van de opvang, en een inschatting 
van de financiële gevolgen. In de tweede fase, de ontwerpfase, zal het plan concreter vorm krijgen, met 
een stedenbouwkundige inrichting en schetsontwerpen. De tweede fase leidt tot het opleveren van een 
Definitief Ontwerp. Gedurende beide fases betrekken we ook inwoners en belanghebbenden. Een 
voorspoedig proces zou besluitvorming door de gemeenteraad betekenen tegen het einde van 2025. 
Samenvattend: 
 
Juli 2024 – Februari 2025 Onderzoeksfase (fase 1)  Het Leger des Heils en gemeente 
Februari 2025   Wensen en bedenkingen  Gemeenteraad 
Maart – Oktober 2025  Ontwerpfase (fase 2)  Ambtelijk + College 
Eind 2025   Besluitvorming   Gemeenteraad 
 
Risico’s  
We zien het als onze plicht de daklozenopvang toekomstbestendig te huisvesten. Maar het proces is niet 
risicoloos. We willen de gemeenteraad meegeven dat het realiseren van nieuwe huisvesting voor 
regionale maatschappelijke opvang complex is. Het Leger des Heils heeft aangegeven nieuwe huisvesting 
te willen financieren. De huidige opvang is -mede door de staat van het gebouw- goedkoop. We moeten 
bij een nieuwe locatie rekening houden met structureel hogere lasten voor de maatschappelijke opvang, 
zelfs zonder uitbreiding van de taken. Dit vraagt keuzes van het college en uw raad. Ook ruimtelijk zijn er 
uitdagingen: locatiekeuze kan ingewikkeld zijn. De ervaring leert dat het aanwijzen van een locatie voor 
de opvang kan leiden tot hoog oplopende emoties, zorgen, weerstand of bezwaar bij omwonenden. De 
hierboven geschetste planning houdt geen rekening met eventueel lange bezwaarprocedures en 
rechtsgang. Samen met uw raad en het Leger des Heils werken we het komende jaar richting een 
toekomstbestendige werkwijze en een nieuwe plek voor de maatschappelijke opvang. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
burgemeester en wethouders, 
 
   
 

 

 

 

 

 

 

burgemeester     gemeentesecretaris 
M.L.J. Out     T. Dijkstra  
 


